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Anteckningar ungdomsråd 
Datum och klockslag: 2023-03-02, klockan 14-16  

Plats: Mölnlycke kulturhus, Lilla salen 

 

Nr Ärende  Beslut 

1.  Mötets öppnande Mötet öppnades.  

2.  Förra mötets 

protokoll 

Inga kommentarer gällande förra mötets 

protokoll. 

3.  Godkännande av 

dagordning 

Dagordningen godkändes.  

4.  Mål, inriktningar 

och budget 2023 

för Härryda 

kommun 

Per Vorberg, Sven Karlsson och Patrik Linde 

presenterade politikernas mål och inriktningar 

för 2023. Fokus ligger på kärnverksamheten. 

Några av målen och inriktningarna är följande: 

- Ordning och reda i ekonomin. 

- Sveriges bästa skola, vilket även 

innefattar lokaler. 

- Tryggheten ska öka. 

- Beredskap och säkerhet, i 

händelse av kris. 

- Omlokalisera 

flyktingverksamheten på Hindås 

camping. 

- Alla ska gå ut skolan med 

godkända betyg. 

- Ökad trygghet och studiero i 

förskola och skola. 

- Sveriges bästa miljökommun. 

- Jämställdhetspott för anställda. 

- Motverka våld i nära relationer. 

- Satsa på föreningslivet. 



 

 

 

 
 

 

2(5)  

- Satsa på lärare, skolsköterskor, 

elevassistenter och 

fältassistenter. 

- Minska köerna till kulturskolan. 

- Färre antal personal som 

hemtjänstbrukare möter.  

5.  Hur kan politiken 

använda sig av 

ungdomsrådet? – 

dialog 

Maija höll en kort genomgång av barnrätt och 

barnkonventionen innan deltagarna fick sätta 

sig och diskutera i grupper.  

 

Hur kan politikerna få med barnperspektivet i 

frågor de diskuterar?  

Politiker: Genom att vara transparent, lyssna, 

svara på frågor. Skicka frågor till 

ungdomsrådet.  

Ungdomar: Ungdomarna vill vara med innan 

beslut fattas, tidigt i planeringsfasen. 

Politikerna kan ta med sig det ungdomarna 

sagt in i sina diskussioner. Viktigt också att 

anpassa språket under ungdomsråden så att 

alla förstår vad som sägs.  

 

Hur kan politiker nyttja ungdomsrådet? 

Politiker: Vi behöver hitta en struktur, en kanal 

från skolorna till ungdomsrådet. Fundering om 

ungdomsrådet bör ligga under nämnden för 

utbildning kultur och fritid istället för under 

kommunstyrelsen?  

Ungdomar: Politiker behöver ta in ungas 

perspektiv när det gäller frågor som rör unga. 

Svårt att bestämma barns bästa om man inte 

frågar dem. Både unga och politiker ska kunna 

lyfta frågor. Det är svårt för ungdomarna att 

vara medvetna om vilka frågor som kan lyftas, 

därför önskar de information om detta från 

politiken. Vilka är aktuella frågor inom 
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politiken som ungdomarna kan vara delaktiga 

i?  

 

Vad finns det för värde i att få synpunkter från 

ungdomar?  

Politiker: Jätteviktigt, det ger ännu ett 

perspektiv. Utmaningen är att veta i vilka 

frågor unga vill bli involverade. Vad är 

ungdomarna i rådet intresserade av att tycka 

till om? Politiker efterfrågar information om 

var saker som tagits upp i rådet tar vägen. Går 

det vidare till elevråden? Vi behöver också 

fundera över om tiderna för mötena bättre ska 

anpassas efter kommunens processer?  

Ungdomar: viktigt att politikerna lyssnar in 

ungdomar eftersom ungdomar är framtiden. 

Behöver få en chans att ge synpunkter. Viktigt 

då unga också har en plats i samhället och det 

är viktigt för att skapa förtroende för politiken.  

 

Övrig diskussion 

Vissa frågor skulle kunna avhandlas i mindre 

grupper för dem som är intresserade. Vi skulle 

också kunna ha mindre grupper med 

representanter från samtliga råd gällande vissa 

frågor.  

Förslag att ha ett årshjul för ungdomsrådet 

som går i takt med de politiska processerna?  

 

Julius, Sven, Alexander och Maija tittar vidare 

på hur vi skulle kunna justera strukturen för 

mötena utifrån dagens diskussioner. 

 

Börje berättade om en barnkonsekvensanalys 

som är aktuell på Hulebäcksgymnasiet. Köket i 

restaurangen ska byggas om vilket kommer 

påverka eleverna. För att lyssna in 
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ungdomarna har detta lyfts på Hulerådet, 

sedan fick alla representanter gå till sina 

programråd och sedan vidare till klassråd för 

att gemensamt komma fram till hur det ska bli 

så bra som möjligt för alla elever. Frågan 

studsar sedan tillbaka till Hulerådet där både 

Börje, verksamhetschef och intendent sitter 

och kan fatta beslut utifrån förslagen.  

6.  Psykisk ohälsa 

 

Vi gick igenom sammanställningen från förra 

rådets diskussioner. Finns det några förslag vi 

kan arbeta vidare med i ungdomsrådet? 

Ungdomarna skulle kunna driva frågan om 

psykiska hälsokontroller. Vikten av att bli sedd 

och lyssnad på. Politiken kan ta med sig vikten 

av satsningar på att behålla personal. Viktigt 

också att vuxna blir utbildade i frågor som rör 

psykisk ohälsa hos unga.  

Vi fortsätter diskussionen under nästa möte.  

 

Vi har som kommun möjlighet att lägga till ett 

fåtal frågor i LUPP-enkäten som ska 

genomföras i höst i åk 8 samt år 2 på 

gymnasiet. Förslag på innehåll i eventuella 

extrafrågor: 

- Av vilken anledning använder du 

alkohol eller droger? 

- Hur ser relationen till 

vårdnadshavarna ut? 

- Hur ofta kan du äta dig mätt? 

- Hur lång tid per dag använder du 

sociala medier? 

- Lägg till vejpning till rökning. 

- Grupptryck kopplat till ANDTS? 

- Sömn kopplat till datorspelande 

mm.  

- Hur är din relation till alkohol? 

7.  Avslutning Mötet avslutades.  
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8.  Stockholmsresa 

(för berörda 

ungdomar)  

Kort information om resan. 

Anmälningsblankett samt information skickas 

ut till vårdnadshavare inom kort.   

 

Närvarande   

Politiker   

Sven Karlsson (vice ordf) (M) Anders Stomberg (SP) Magnus Larsson (KD) 

Patrik Linde (S) Per Vorberg (M) Erik Andersson (KP) 

Kristin Arplöw (S) Elin Remme (V) Valentina Vokshi (L) 

Nora Källström (C) Stina Palmeby (MP) Heinz Guth (SD) 

   

Ungdomsrepresentanter   

Julius Ekelin (ordförande) Oskar Gahrn Linus Sander 

Sixten Malmqvist Saga Karlsson Alice Fernholm 

John Nenow Vilma Jansson Nils Josefsson 

Alve Lycken Nicky Andersson van der Niet Linnea Jakobsson 

Max Leimar Elin Alexandra Hernandez 

Karlsson 

 

   

Tjänstepersoner   

Päivi Malmsten Börje Persson  Alexander Asp 

Dennis Pavlovic Maija Grotteborn 

(sekreterare) 

 

   

 

Protokollet från ungdomsrådet den 2 mars 2023 godkänns härmed av: 

 

________________________________________________________ 

Julius Ekelin, ordförande 

 

________________________________________________________ 

Sven Karlsson, vice ordförande 

 

________________________________________________________ 

Maija Grotteborn, sekreterare 

 


